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PROTOKÓŁ Nr XXX/16 

z obrad XXX sesji  
Rady Miejskiej w Pyrzycach  
z dnia 29 GRUDNIA 2016 r. 

 
godzina rozpoczęcia - 13:00; 
godzina zakończenia – 15:15; 

 

Do punktu 1 porządku 
       Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Otworzył obrady XXX sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach zwołanej na dzień 29 grudnia 2016 r. godz. 13:00.  

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na 15-stu radnych, obecnych jest 11, 
nieobecni: 

- Radny Dariusz Jagiełło, 
- Radny Wojciech Łubiarz, 
- Radna Magdalena Wodzińska, 
- Radny Mirosław Wyrodek, co stanowi kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 
 Witam serdecznie Państwa Radnych, Panią Burmistrz wraz z pracownikami 
Urzędu Miejskiego,  dyrektorów jednostek organizacyjnych, Sołtysów 
i zaproszonych gości. 
 
 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu; 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 

Do punktu 2 porządku 
 Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Porządek obrad stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zwróciła się z prośbą o wprowadzenie 
zmian w porządku obrad: 
1) Korekty do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pyrzyce, 

o której powiem przy omawianiu projektu budżetu. 
2) Korekty do projekt uchwały w sprawie Regulaminu budżetu obywatelskiego 

Gminy Pyrzyce, czyli Druk Nr 301/16 staje się Drukiem Nr 301A/16. 
3) Korekty  do projektu uchwały w sprawie wyboru formy spółek prawa 

handlowego z udziałem Gminy Pyrzyce do wykonywania zadań gospodarki 
komunalnej oraz powierzenie zadań własnych Gminy Pyrzyce z zakresu 
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gospodarki komunalnej Pyrzyckiemu Przedsiębiorstwu Komunalnemu Spółka 
z o.o., czyli Druk Nr 302/16 staje się Drukiem Nr 302A/16. 

Proszę o wprowadzenie: 
4) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

odpłatności za korzystanie z obiektów sportowych administrowanych przez 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w Pyrzycach (Druk Nr 306/16). 

5) Projekt uchwały w sprawie wymiaru czasu bezpłatnego nauczania, 
wychowania i opieki oraz wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w czasie przekraczającym ten wymiar zajęć w przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Pyrzyce (Druk Nr 307/16). 

6) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/225/16 Rady Miejskiej 
w Pyrzycach z dnia 30 czerwca 2016 r. w sprawie uchwalenia stawek opłat za 
korzystanie z cmentarzy komunalnych w miejscowościach Ryszewko, 
Ryszewo Turze, Brzezin, Okunica, Stróżewo, Brzesko, Letnin, Pstrowice, 
Mielęcin, Mechowo, Giżyn (Druk Nr 308/16). 

 
Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie ustalenia wysokości odpłatności za korzystanie z obiektów sportowych 
administrowanych przez Ośrodek Sportu i Rekreacji w Pyrzycach (Druk Nr 306/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 11; za – 11; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wymiaru czasu 
bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego w czasie przekraczającym ten wymiar zajęć 
w przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pyrzyce (Druk Nr 307/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 11; za – 11; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Nr XXIII/225/16 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 30 czerwca 2016 r. w sprawie 
uchwalenia stawek opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych 
w miejscowościach Ryszewko, Ryszewo Turze, Brzezin, Okunica, Stróżewo, Brzesko, 
Letnin, Pstrowice, Mielęcin, Mechowo, Giżyn (Druk Nr 308/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 11; za – 11; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 
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Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Zaproponował, aby druk Nr 306/16 był 
omawiany w punkcie 13, druk Nr 307/16 był omawiany w punkcie 14, druk Nr 
308/16 był omawiany w punkcie 15,  a pozostałe punkty przesuną się i tak:  
pkt 16 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania, 
pkt 17 Wolne wnioski, 
pkt 18 Zamknięcie obrad XXIX Sesji Rady Miejskiej. 
Dodam, że wkradł się błąd pisarski i w punkcie 6 jest projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Pyrzyce na rok 2017, a nie tak jak było na rok 2016. 
 
Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 

Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad XXIX Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że protokół był wyłożone do 
wglądu w Biurze Rady. 
 
Nie wniesiono uwag do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 
z obrad XXIX sesji Rady Miejskiej. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 11; za – 11; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Protokół został przyjęty. 
 

Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc. 
 
Kalendarz spotkań Burmistrza Pyrzyc od dnia 25 listopada 2016 r. do 23 grudnia 
2016 r. stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
 
Nie wniesiono żadnych zapytań do przedstawionej informacji Burmistrz Pyrzyc. 
 

Do punktu 5 porządku 

 Zapytania, interpelacje radnych. 
 
Radny Jerzy Wroński -  Pani Burmistrz, bardzo bym prosił, żeby Pani nie myślała, że 
znowu się czepiam, ale w związku z budową naszego nowego przystanku 
w Brzesku, Pani Burmistrz jest to piękny przystanek, została położona kostka przed 
wejściem na przystanek, natomiast w koło tego przystanku zakończenie to płakać się 
chce. Są stare krawężniki, połupane, wszystko ładne, wszystko zrobione, pieniądze 
podatnicy zapłacili za to, ale to wykończenie to, jak to mówi nasze polskie 
przysłowie „koń  szmaciarza by się uśmiał” z tej zakończonej roboty. 
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Nie zgłoszono więcej zapytań i interpelacji. 
 

Do punktu 6 porządku 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pyrzyce 

na rok 2017 (Druk Nr 298/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Proszę o przyjęcie projektu uchwały 
budżetowej w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pyrzyce na rok 2017. Projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Regionalna Izbę Obrachunkową 
w Szczecinie. Mamy uchwałę RIO Nr CCCXLV.684.2016 z dnia 14 grudnia 2016r. 
w projekcie uchwały nie zostały naruszone i są spełnione artykuły 242 i 243 ustawy 
o finansach publicznych (Uchwała RIO stanowi załącznik Nr 10 do protokołu).  
Na samym początku chciałbym powiedzieć o korekcie, o której mówiłam 
wprowadzając do porządku obrad. Korekta dotyczy wprowadzenia zmian 
w uchwale budżetowej na rok 2017, jak również w wieloletniej prognozie finansowej 
i dotyczy ona przede wszystkim rozbicia jednego zadania inwestycyjnego (korekta 
stanowi załącznik Nr 11 do protokołu). Jest to zadanie „Termomodernizacja budynków 
użyteczności publicznej” na 2 zadania i została tutaj zwiększona kwota tych zadań. 
W związku z tym, że złożyliśmy 2 wnioski do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska na termomodernizacji budynków użyteczności publicznej na nasze 
obiekty szkolne, czyli jest to Szkoła Podstawowa z Oddziałami Integracyjnymi 
w Pyrzycach, Szkoła Podstawowa w Mielęcinie, Szkoła Podstawowa w Okunicy 
i Szkoła Muzyczna w Pyrzycach. Jedno zadanie zostało rozbite na 2 w związku 
z tym, że zakres termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej w Mielęcinie jest 
dość duży, budynek jest obiektem zabytkowym, podlega ochronie konserwatora 
i został ten obiekt ujęty jako jeden wniosek. W korekcie wprowadzamy te 2 zadania, 
czyli pierwszym zadaniem jest „Termomodernizacja budynków użyteczności 
publicznej” i tutaj jest: Szkoła Podstawowa w Okunicy, Szkoła Podstawowa 
z Oddziałami Integracyjnymi im. Leonida Teligi w Pyrzycach, Pyrzycka Szkoła 
Muzyczna I stopnia i jest to kwota łączna 4.283.911,05 zł. Zadanie jest rozbite na 
2 lata: na rok 2017 kwota 3.001.949,30 zł, na rok 2018 kwota 1.281.961,75 zł. Drugie 
zadanie: „Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej im. Władysława 
Broniewskiego w Mielęcinie” jest to kwota łączna 1.118.942,03 zł również rozbite na 
2 lata: w 2017 r. kwota 32.000 zł, w 2018 r. kwota 1.086.942,03 zł. W związku z tym, że 
wniosek jest już weryfikowany i po złożeniu wymagana jest uchwała budżetowa, 
która zawiera te 2 zadania, stąd jest korekta i stąd zmiana w planie budżetu na rok 
2017. 
Jeżeli chodzi o budżet to chciałam Państwu przedstawić ogólne założenia. 

Dochody budżetu na rok 2017 ustalone są w łącznej kwocie - 66.238.496,00 zł, 
z tego: 
1) dochody bieżące – 64.214.206,00 zł   
2) dochody majątkowe – 2.024.290,00 zł      
 Natomiast wydatki budżetu ustalone w kwocie -  65.491.496,00 zł, 
z tego: 
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1) wydatki bieżące – 59.733.605,04 zł     
2) wydatki majątkowe – 5.757.890,96 zł   

Ustala się planowaną nadwyżkę budżetu w kwocie – 747.000,00 zł, która 
zostanie przeznaczona na wykup papierów wartościowych. 
 Ustala się przychody i rozchody budżetu 
w kwotach: 
1) przychody – 1.053.000,00 zł, 
2) rozchody – 1.800.000,00 zł. 
 W budżecie tworzy się rezerwy: 
1. Ogólną w kwocie – 66.000,00 zł           
2. Celowe w kwocie – 760.878,14 zł  
z tego:          
1) z rezerwy celowej są wydatki bieżące  w kwocie 405.878,14 zł, z przeznaczeniem 
na:  

a. realizację zadań z zakresu zarządzania kryzysowego – 182.000,00 zł,     
b. odpis na rzecz sołectw – 136.858,14 zł,  
c. odprawy emerytalne pracowników Urzędu Miejskiego – 87.020,00 zł, 

2) na wydatki majątkowe 355.000,00 zł, z przeznaczeniem na:  
a. zwrot osobom fizycznym kosztów budowy sieci  wodociągowej i kanalizacyjnej  
– 155.000,00 zł, 
b. pomoc finansową dla Urzędu Marszałkowskiego na budowę miejsc 
postojowych w ciągu ul.1 Maja w Pyrzycach – 150.000,00 zł (zadanie, które 
przechodzi z roku poprzedniego na rok następny, ponieważ zostało już to zadanie 
rozpoczęte przez Urząd Marszałkowski i będziemy podpisywać stosowne 
porozumienie), 
c. pomoc finansową dla Powiatu Pyrzyckiego na przebudowę drogi powiatowej 
w Nowielinie  –  50.000,00 zł. 

Jeżeli chodzi o dług Gminy Pyrzyce to on wygląda tak: na koniec 2016 r. jest to kwota 
18.000.000 zł, natomiast na koniec 2017 r. planowana kwota długu to jest 16.250.000 
zł. 
Zadania inwestycyjne poza tymi, o których powiedziałam, czyli 
„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej”, tu będziemy oczekiwać 
już na pozytywne rozstrzygnięcie Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 
Mamy również w budżecie ciąg dalszy zadania w Giżynie, czyli przebudowę drogi 
gminnej w Giżynie, która kończy się w roku 2017. Mamy dalsze zadanie, czyli 
zmianę sposobu użytkowania budynku dworca PKP przy ul. Dworcowej, 
termomodernizacje, o których powiedziałam i również fundusze sołeckie, które też 
są zadaniami inwestycyjnymi i z tych funduszu sołeckich zostały określone kwoty, 
które nie wystarczają na pełne zadania, ale będą one w trakcie roku dofinansowane 
z budżetu Gminy Pyrzyce i będą wprowadzane jako pełne zadnia też w trakcie roku, 
po określeniu już pełnych kosztów, m.in. mamy tam budowę chodnika w Turzu, 
mamy remont świetlic w miejscowości Pstrowice również Obromino, są też przyjęte 
remonty świetlic w pozostałych miejscowościach, ale tu będziemy też oczekiwać na 
pierwszy projekt, który ma pokazać się w pierwszym kwartale 2017 roku na remonty 
świetlic z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, o których mówiłam. Też 
będziemy tam składać na te wszystkie świetlice, które tych remontów oczekują 
i przede wszystkim Mechowo, które też było wyprowadzane z budżetu i mówiliśmy 
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o tym, że jeżeli pojawi się program to będziemy do niego przystępować. Został 
złożony wniosek na renowację ciągu murów od Baszty Sowiej do Baszty Lodowej ten 
odcinek, który wymaga dalszych prac, na który jest przygotowana dokumentacja do 
Ministerstwa Kultury. Również są przygotowywane wnioski na kolejne zadania, 
które też będziemy składać i te wszystkie zadania, których tutaj dzisiaj nie ma to 
będą wprowadzane w trakcie roku i tak jak to było w latach poprzednich. Radni 
podali przykład roku 2016, jak również 2015, ten projekt budżetu to jest taki punkt 
wyjścia dla nas, dla Gminy, bo wiemy, że budżet ewaluuje w trakcie roku, mamy 
środki finansowe z rozliczeń, z pozyskanych środków też finansowych, których dość 
sporo pozyskaliśmy w tym roku, zwroty, które będą się pojawiać i również 
oszczędności, które się pojawiają. Na tej podstawie, tak jak to było w roku 2015 i 2016 
będą wprowadzane w trakcie roku te wszystkie zadania, które planujemy. Mam 
nadzieję, że tych zadań będzie dość dużo, ale dzisiaj nie mogę jeszcze o tym 
powiedzieć, bo nie wiemy jak będą rozpatrzone w większości środki zewnętrzne, bo 
jak Państwo widzicie większość zadań w budżecie Gminy Pyrzyce realizowana jest 
przy wsparciu środków zewnętrznych. Czy to jest zadnie małe miękkie, czy to jest 
zadanie duże, to takie środki staramy się pozyskiwać, również wiemy, że przeszło 
ostatnie zadanie, na które też oczekiwaliśmy w roku 2016, czyli winda w Szkole 
Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi, wiemy że wniosek przeszedł 
pozytywnie, niestety nie zrealizujemy go już w tym roku, ale będzie na pewno 
realizacja już w roku 2017. Zakup samochodu dla OSP Brzesko, gdzie również 
wiemy, że przeszedł wniosek pozytywnie i też będzie zrealizowany w pierwszym 
kwartale 2017 r. Także przed nami jest dość dużo zadań i dość dużo środków, które 
będziemy chcieli pozyskać. To tak tytułem wstępu, budżet był szczegółowo 
omawiany na wszystkich komisjach, bardzo dużo rozmawialiśmy na ten temat, więc 
jeżeli są jeszcze pytania, na które Radni chcieliby uzyskać odpowiedź, może jeszcze 
jakiekolwiek wątpliwości, to proszę, będziemy starać się ich udzielać, ale tak jak 
powiedziałam, to jest początek, to jest projekt, tak jak co roku budżet będzie 
w trakcie roku na pewno zmieniany. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Opinia RIO nie będzie czytana, wszyscy 
Państwo ją otrzymali. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – pozytywna opinia do projektu budżetu wraz 
z korektą przedstawioną przez Panią Burmistrz stanowi załącznik Nr 12 do 
protokołu; 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - pozytywna opinia do 
projektu budżetu wraz z korektą przedstawioną przez Panią Burmistrz 
stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 

 
Radny Mariusz Majak – Tak jak Pani Burmistrz wspomniała na Komisji Budżetu 
bardzo szczegółowo omawiany był budżet, dwukrotnie spotykaliśmy się w dniu 20 
grudnia i 28 grudnia, więc sądzę, że Radni mają doskonałą wiedzę na temat tego jak 
wygląda nasz budżet zarówno po stronie wydatkowej, jak i po stronie dochodowej. 
Powiem, że w porównaniu z tym, co było w latach ubiegłych, budżet specjalnie się 
nie różni po stronie dochodowej i po stronie wydatkowej. Może tym się różni, że ok. 
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10.000.000 zł jest wyższy, ale to wynika z faktu, iż otrzymaliśmy dotację na wypłatę 
zasiłków z rządowego programu 500 plus i to jest w sakli naszej Gminy, aż ok. 
10.000.000 zł. Natomiast po stronie wydatkowej tak jak w latach ubiegłych 
największą pozycją jest oświata ponad 26.000.000 zł razem z edukacyjną opieką, 
pomoc społeczna ponad 5.700.000 zł, administracja ponad 5.000.000 zł i inwestycje 
dosyć znaczna pozycja, bo ponad 4.300.000 zł. Tak jak Pani Burmistrz już 
wspomniała, wymieniła inwestycje takie dosyć znaczące finansowo i zakresem, 
wielkością znaczące dla naszej Gminy, bo budowa drogi gminnej w Giżynie, czy 
zmiana sposobu użytkowania dworca kolejowego na mieszkania socjalne, czy 
termomodernizacja budynków gminnych. Jeśli chodzi o mnie, to troszkę brakuje 
w budżecie takich drobniejszych wydatków na nieco mniejsze zadania inwestycyjne, 
chodzi mi głównie o budowę chodników, drobne modernizacje, budowę dojść 
różnego rodzaju i Pani Burmistrz stwierdziła, co jest oczywiste, że budżet jest 
dynamiczny, w trakcie roku zmienia się zarówno po stronie dochodowej, jak i po 
stronie wydatkowej, co wynika jedno z drugiego, więc jeżeli będzie taka sytuacja, 
a wierzę, że będzie taka sytuacja, prawie mam pewność, że dochody będą nieco 
większe lub też wydatki będą nieco mniejsze z pewnych względów na niektóre 
zadania. Chciałbym Pani Burmistrz, zgłosić pewne sugestie odnośnie takich 
drobnych inwestycji, których tutaj w budżecie nie ma. Jak już na Komisji Budżetu 
akcentowałem, bardzo istotną sprawą dla mieszkańców Pyrzyc jest budowa odcinka 
chodnika na cmentarzu w nowej części. Przy najmniejszych opadach mieszkańcy 
muszą poruszać się w błocie, co jest bardzo niekorzystnym zjawiskiem, jest to nie 
duża inwestycja, nie chcę szacować tutaj wielkości, wiem, że nawet mieszkańcy 
zbierali podpisy, zwrócili się o taką budowę, zdaje się do Pyrzyckiego 
Przedsiębiorstwa Komunalnego, powinni raczej do Gminy, do Pani Burmistrz, do 
Rady, ale mam informację, że wniosek z podpisami znajduje się w Pyrzyckim 
Przedsiębiorstwie Komunalnym Spółka z o. o.  
Druga sprawa – chciałbym wnieść o rozpatrzenie możliwości modernizacji budynku  
na stadionie, na OSiR-rze przy ul. Sportowej, budynek ten dramatycznie wymaga 
modernizacji, remontu szczególnie, jeśli chodzi o sprawy związane z ogrzewaniem. 
Na Komisji na ten temat mówiłem, ale powtarzam również tutaj na sesji, bo uważam, 
że to jest jednym z ważniejszych zadań z punktu widzenia funkcjonowania 
środowiska sportowego w Pyrzycach. 
Trzecia sprawa – od wielu, wielu lat apeluję o to, aby wyremontować część chodnika, 
część ulicy, czy ciągu pieszo – jezdnego przy ul. 2-go Marca, od ul. Szkolnej do 
Baszty Lodowej. Jest to odcinek bardzo uczęszczany przez mieszkańców, przez 
uczniów udających się do Gimnazjum, przez mieszkańców udających się na ul. 
Dworcową, czy też odwrotnie przez mieszkańców z części miasta Rejtana, 
Poniatowskiego, Dworcowej w kierunku Urzędu, czy w kierunku kościoła. Odcinek 
od ul. Kościuszko do Baszty Lodowej jest w bardzo dobrym stanie, natomiast dalsza 
część jest bardzo zła. Myślę, że nie jest to wielka inwestycja i Gminę Pyrzyce stać na 
to, żeby taki remont wykonać, podobnie jak pozostałe dwie, które tutaj ośmielam się 
wnosić o to, żeby rozpatrzyć możliwość wykonania takich inwestycji. Oczywiście 
jeszcze patrząc w skali makro ma budżet chciałoby się więcej, jeśli chodzi o większe 
inwestycje, takie bardziej prorozwojowe, czy polepszające jakość życia naszych 
mieszkańców, ale przy tej strukturze wydatków jaką mamy od wielu, wielu lat. Tak 
jak już wspominałem, przy bardzo dużych wydatkach, głównie na oświatę, niestety 
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w obecnej sytuacji nie ma takich możliwości, więc musimy się zadowolić tylko tym 
co jest i w najbliższym czasie większych inwestycji raczej chyba nie będzie. 
 
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz, zasmuciła Pani na pewno i mnie jako 
Radnego z tego rejonu, ale jak również i mieszkańców miejscowości Mechowo. 
Pamiętam jak na zebraniu Pani obiecała, że w tym roku znajdą się pieniądze na 
remont świetlicy w Mechowie, ale niestety jeszcze muszą troszeczkę poczekać. 
Pewno się Pani będzie z tego tłumaczyła na zebraniu ja pomogę jeszcze tłumaczyć 
mieszkańcom. 
Druga moja sprawa – w związku z inwestycją w Obrominie, ładnie jest to zrobione, 
chociaż można powiedzieć, że co niektórzy mieszkańcy narzekają, że 
prawdopodobnie projekt przebudowy dróg w Obrominie był zrobiony z za biurka, 
bo taki bubel jak jest zrobiony przy ostatnim budynku to naprawdę, bo chłopak nie 
wiem jak ma wjechać, ciągnikiem czy wózkiem dziecięcym? Tak jest zrobione, 
wszystkie wjazdy są zwężone, nie są na szerokość bram tylko poucinane po 3 metry. 
Chciałbym jeszcze dopytać Pani Burmistrz, ponieważ co niektórzy mieszkańcy, żeby 
zrobić sobie szerszy wjazd, zapłacili do firmy pieniądze. Po jakimś czasie okazało się, 
że nie powinni płacić tych pieniędzy, chciałbym zapytać czy zostaną tym 
mieszkańcom zwrócone te pieniądze? 
Szanowni mieszkańcy Obromina, zostały zrobione drogi z jednej strony, z drugiej 
strony, zostały w sumie dwie drogi w Obrominie, które nie zostaną 
wyremontowane. Pani Burmistrz, czytałem pismo, które Pani przesłała do tych 
wszystkich mieszkańców, którzy nie będą mieli zrobionej drogi w kierunku Pana 
Edwarda Okraski, fajnie było to pismo sformułowane, bo to tylko kliknij i to samo 
pismo poszło do wszystkich. Pani Burmistrz, w związku z powyższym bardzo bym 
prosił (bo sama Pani powiedziała, że może jeszcze będą zwroty do budżetu 
z naszych inwestycji), żeby jednak znalazły się pieniądze, żeby również jedną drogę 
i drugą zrobić. O tej drugiej drodze, wjeżdżając do Brzeska po prawej stronie była 
droga utwardzona dosyć fajnie, natomiast tam jest Pani, która jest inwalidką, jeździ 
na wózku inwalidzkim, było to utwardzone naszym tłuczniem, ten tłuczeń nie jest 
równy i tej pani jest bardzo trudno wyjechać do sklepu obwoźnego, bardzo bym 
prosił, żeby tym Państwu zrobić jakiś chodnik. Myślę, że to nie są milionowe koszty. 
Jak również chciałbym złożyć wniosek Panie Przewodniczący, żeby ta droga 
w stronę Pana Okraski była też zrobiona w tym samym czasie, jak będą zakończone 
prace w miejscowości Obromino. 
Pani Burmistrz, nie możemy dzielić mieszkańców na lepszych i złych, musimy 
traktować wszystkich jednakowo, ponieważ oni są również mieszkańcami naszej 
Gminy, również są podatnikami i również im się coś od tego życia należy. Muszę 
jeszcze podkreślić Szanowni Państwo, że przez kilkanaście lat Pan Edward tą naszą 
drogę gminna cały czas naprawiał, ale w związku z tym, że pojawił się dosyć ciężki 
sprzęt, a tam również rolnicy dojeżdżają do swoich gruntów rolnych to niestety co 
chwilę jest ta droga psuta poprzez ciężki sprzęt. Bardzo bym prosił Wysoką Radę, 
a szczególnie Radnych z miejscowości wiejskich o przegłosowanie mojego wniosku. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Odniosę się do tego, co powiedział Pan 
Radny. Ja byłem na spotkaniu w Mechowie i nie przypominam sobie, żeby Pani 
Burmistrz, czy ktokolwiek obiecał remont świetlicy w 2017 r., tylko z chwilą 
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uruchomienia środków unijnych z PROW, które jak Pani Burmistrz wspomniała, 
będą uruchomione w pierwszym kwartale 2017 r. Jest Sołtys Mechowa, nie 
przypominam sobie, czy był wtedy na tym spotkaniu, ale na pewno nie padały tutaj 
konkretne daty tylko, jeżeli programy zostaną uruchomione  to na pewno wniosek 
o remont tej świetlicy w Mechowie będzie złożony i mieszkańcy myślę, że to przyjęli 
i czekają na to, więc nie można powiedzieć, że coś było obiecane, to jest nieprawda. 
Złożył Pan wniosek i ja nie wiem, czy w ogóle w takiej formie wniosek możemy 
przyjąć, bo z tego co zrozumiałem to wniosek formalny Pana jest, żeby zrobić drogę 
w kierunku Pana Edwarda Okraski. Ja nie wiem, czy w ten sposób mam go 
zinterpretować i przegłosować, bo tak to Pan powiedział, jeżeli tak to ja na pewno 
ogłoszę przerwę i poczekam aż Pan sformalizuje na piśmie ten wniosek i złoży do 
przewodniczącego. Oczywiście z Panem Mecenasem i z Panią Skarbnik rozpatrzymy 
go czy jest formalnie złożony. 
 
Radny Jerzy Wroński – Panie Przewodniczący, ja złożyłem wniosek i uważam, że ja 
nie seplenię, ale dosyć wyraźnie mówię i ja zwracam się do Pani Burmistrz, a nie do 
Pana. Pan nie powinien mi tu żadnych odpowiedzi udzielać i nic nie będę na piśmie 
składał, bo złożyłem wniosek ustnie i ten wniosek zgodnie z literą prawa powinien 
być przegłosowany. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Odniosę się łącznie do Pana Radnego 
Majaka i Pana Radnego Wrońskiego, bo interpelacje są bardzo podobne. Ja bardzo 
szanuje i rozumiem Panów, bo jesteście Radnymi z danych okręgów i każdy z Was 
startując w wyborach podejmował się pewnych obietnic, nie obietnic, nie będę tego 
nazywać, bo nie uczestniczyłam z Panami w tej kampanii wyborczej, więc trudno mi 
powiedzieć jak to było, ale rozumiem, że dbacie o mieszkańców tych okręgów. 
Gmina Pyrzyce składa się z 21 sołectw i w tym jest miasto Pyrzyce i tych potrzeb 
złożonych i podpisanych przez mieszkańców, w których są załączone listy 
z podpisanymi to ja mam proszę Panów bardzo dużo. Tak jak Pan Radny Majak 
wspomniał, bo taka rozmowa na komisji się odbyła, jak są wybierane, kto wybiera, 
jak to się w ogóle dzieje i trudno jest dzisiaj powiedzieć, że ktoś jest lepszy, ktoś jest 
gorszy. Jak Pan mówi, Panie Radny Wroński np. do mieszkańców Obromina, że 
dzielimy na lepszych i gorszych, to idąc takim tokiem myślenia, to my całą gminę 
dzielimy na lepszych i gorszych, skoro wykonujemy inwestycje te, na które nas stać, 
a nie wykonujemy tych wszystkich potrzeb, o które mieszkańcy nas proszą. Bo te 
potrzeby to nie są tylko drogi, to nie są tylko chodniki, to jest również oświetlenie, to 
są również drogi polne, tych potrzeb jest mnóstwo i mogłabym tu wymieniać 
i wymieniać. Tych potrzeb jest bardzo dużo, zaniedbań z lat też jest bardzo dużo, 
więc pewnie byłoby łatwiej, gdybyśmy dużo rzeczy mieli zrobione, nie mamy, bo jak 
widzimy na przykładzie budynków użyteczności publicznej, gdzie wystąpiliśmy na 
ten moment tylko o 4, pozostają nam jeszcze następne, nie wspomnę o mieszkaniach 
komunalnych, które też są w stanie opłakanym. Mogłabym tutaj wymieniać 
i wymieniać i szatnia OSiR, praktycznie cały stadion OSiR-u wymaga remontu i to, 
co sprawdziłam, bo Pan Radny wspomniał na ten temat, więc przejrzałam do tylu 
dokumenty, bo muszę Państwu powiedzieć, że jak słyszę, że coś należy zrobić to 
pierwsze, co robię, to kieruję swoje polecenie do pracowników i proszę, żeby 
poszukać w szafach, czy u nas czegoś nie ma i zazwyczaj jest i tak naprawdę 
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wszystkie dokumentacje są. Tu też się nie pomyliłam, ponieważ były dwie 
dokumentacje, ostatnia nawet z 2002 r. z podpisaną umową o wykonanie 
podłączenia gazowego właśnie w tym budynku, w 2009 r. kolejna dokumentacja, 
więc niestety nie ma dalej tego gazu, sama nie wiem, nie potrafię dojść, nie potrafię 
odnaleźć pozostałych żądnych dokumentów, bo dokumenty, które mam świadczą 
o tym, że ten gaz już dawno tam powinien być, a jego tam po prostu nie ma. Takich 
rzeczy jest u nas bardzo dużo i dzisiaj ja stając przed mieszkańcami, czy to jest 
Obromino, czy to jest Brzesko. Mechowo, Pyrzyce, dokonuję wyborów i one zawsze 
są trudne i one nie zawsze będą zadawalające i tak jak Pan mówi, dzielące ludzi na 
lepszych i gorszych. Taki mamy budżet, jak Panowie obydwaj widzicie, i jakbyście 
też zauważyli, bo mówicie, że chcielibyście, ja to rozumiem, bo ja też bym chciała, ale 
chciałabym, żebyście zwrócili uwagę na to, w jaki sposób są wykonywane zadania 
o tym, o czym mówiła, od najmniejszego zadania. Na wszystko staram się pozyskać 
środki zewnętrzne, nawet od 1000 zł do 3 – 4 milionów, żeby było, żeby każda 
złotówka, jeżeli do tej złotówki można dołączyć jeszcze jedną, to po to, żeby zrobić 
więcej. Jak będziemy w marcu oceniać budżet 2016 r. i jego rozliczenie, więc Państwo 
zobaczycie, ile tych dodatkowych zadań, właśnie takich dróg, takich małych 
chodników, takich rzeczy niewielkich, o których Pan Radny Majak mówi, że nie ma 
ich w budżecie, ich też nie było w roku 2016, ale one w trakcie roku się pojawiły i są, 
i w tym roku ja wierzę, że będą i liczę na to, że będziecie Panowie trzymać kciuki, że 
właśnie je zrobimy i będzie ich jak najwięcej i mi też na tym zależy. Nie da się 
niestety przy tej ilości potrzeb i przy tej ilości środków finansowych zrobić 
wszystkiego i ja wiem dzisiaj, że jeżeli ludzie widzą (ja się z tym spotykam i mówią 
mi też o tym), że coś się robi (mamy przykład Obromina, gdzie robi się jedną drogę 
dużą wewnętrzną, publiczną) to mieszkańcy mniejszej drogi chcieliby też tak. Ja 
wcale się nie dziwię, ale niestety z pustego to nawet Salomon nie naleje. Ja to 
powiedziałam mieszkańcom, byłam na spotkaniu z nimi, rozmawiałam (przejeżdżał 
Pan wtedy, nie zajechał Pan na to spotkanie, bardzo szkoda, bo była to taka dość 
długa rozmowa), rozmawialiśmy o wszystkim, o tych pismach, o potrzebach, bo tam 
jeszcze poza drogą jest remont świetlicy, wczoraj też Panu to wszystko wyjaśniłam 
od A do Z, Pan to przyjął dzisiaj Pan ponownie mówi to samo. O tej Pani, która ma 
dojechać wózkiem, jak Pan mówi, to ja Panu wczoraj powiedziałam, że jest jeszcze 
druga, bo Pan mówił tylko o tej jednej , ja Panu powiedziałam, że w Obrominie jest 
jeszcze druga droga, a dzisiaj Pan mówi, że Pan to zauważył. Tak moglibyśmy się 
przerzucać i sobie wytykać, ale chyba nam wszystkim nie o to chodzi, chodzi o to, 
żebyśmy zrobili jak najwięcej, żebyśmy wspierali się w tym, żebyśmy widzieli to, co 
się do tej pory robi. Ja wiem, bo ja też pewnie oczekiwałabym jeszcze większych 
inwestycji i nie zgodzę się też z tym, że nie pojawi się następna, (o której też nie 
powiedziałam, umknęła mi), ale przymierzamy się do ulicy Głowackiego, o której 
cały czas pamiętam, i o której myślę, gdzie musimy złożyć wniosek, wniosek bardzo 
trudny, bo wniosek dotyczy strefy przemysłowej. Jeżeli dojdzie do złożenia, 
a przymierzamy się, daliśmy zapotrzebowanie do Urzędu Marszałkowskiego, 
ponieważ rozmawiałam z Panem Marszałkiem mówiłam, że będziemy 
zainteresowani pomimo tego, że wiem, że wskaźniki do spełnienia są bardzo trudne, 
bo dzisiaj strefy przemysłowe, o których mówiliśmy, na które kiedyś można było 
pozyskać pieniądze dzisiaj są z jednym warunkiem. Z tak trudnym warunkiem, że 
niestety, jeżeli w danym czasie się nie pojawią firmy, które tam się nie znajdą to 
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Gmina musi zwrócić wszystkie pieniądze jeszcze z odsetkami. Dzisiaj zrealizować, 
stworzyć taką strefę, uzbroić ją pomimo, że mamy teren, bo jak pamiętacie radni 
poprzedniej kadencji, jest poprzedni Pan Burmistrz Lipiński, który tu siedzi, taka 
strefa została u nas określona uchwałą Rady, jest, ale dzisiaj, żeby ją uzbroić, a tego 
musi dokonać Gmina to potrzeba ogromnych pieniędzy. Te Gminy, które to zrobiły, 
np. Gryfino, które czekały ileś lat na to, żeby pojawiła się pierwsza firma, my dzisiaj 
nie jesteśmy w stanie, żeby sobie na to pozwolić.  Pewnie gdyby były takie same 
środki to na pewno byśmy po nie sięgali, więc to tak ogólnie, bo nie chciałbym tutaj 
ani nikomu wytykać, ani też nie szli w sytuacji lepszych – gorszych. Robimy 
i wybory naprawdę są trudne, bo te bieżące rzeczy, o których mówię, czyli remonty, 
rzeczy, które robimy z Sołtysami za co im i mieszkańcom miejscowości wiejskich 
i Pyrzyc dziękuję za to, że przy tych funduszach sołeckich  w końcu mamy takie 
samo zdanie i robimy rzeczy inwestycyjne, które oni sami już widzą, dostrzegają, że 
odeszliśmy od tych małych, od konsumpcji środków i to jest dużo pracy mojej 
i Sołtysów i Rad Sołeckich, przekonania mieszkańców do tego, żebyśmy zrobili już 
rzeczy większe, a nie jest to łatwe. Sami Państwo wiecie, że tam gdzie są dwie, trzy 
osoby to każdy ma inne zdanie, każdy ma inną potrzebę, więc nie jest to łatwe, ale to 
się udaje, próbujemy, za chwilę będziemy rozmawiać o budżecie obywatelskim, 
z którym będzie podobnie. Tutaj też wychodzimy do przodu, też wnioskuję o to, 
żeby on powstał, żeby mieszkańcy mogli decydować w miarę możliwości naszych 
budżetowych na jakie nas stać. Uważam, że nie jest źle i ten budżet (cały czas 
przypominam, że to jest początek, to jest punkt wyjścia, a jak się cofniecie i spotkamy 
się w marcu to zobaczycie ile tych środków było, ile tych drobnych zadań było, bo ta 
winda, o której mówiłam to też są pozyskane pieniądze, plany na rewitalizację, 
wszystkie inne, które zobaczycie są wszędzie pozyskane od 1.000 zł do większych 
pieniędzy i to zasiliło nasz budżet). Ja też bym bardzo chciała i też bym wolała stanąć 
i powiedzieć, ja tak uważam, proszę niech Pani mi to zrobi. Nie jestem cudotwórcą, 
nie naleje do tego budżetu więcej niż on ma, bo nie mam takiej możliwości, a te które 
mam wykorzystuję wspólnie z moimi pracownikami, nie ma rzeczy, o którą byśmy 
nie wystąpili. Cieszę się, że w większości udaje nam się te środki pozyskać 
i chciałabym, żebyście Państwo na to zaczęli zwracać uwagę jak jest.  
Jeżeli chodzi o Brzesko, tak też to zauważyłam i niepotrzebne są Pana słowa, że 
mieszkańcy za to zapłacili, bo chciałam Pana poinformować, że akurat wyłożenie 
tych płytek to była moja rozmowa i nasze wspólne działania, że firma położyła nam 
to za darmo. To też są kolejne nasze działania, gdzie w ramach takiej współpracy, 
takich możliwości, gdzie ktoś mówi, że dobrze, możemy jakoś wesprzeć gminę, to 
wesprzemy gminę w taki sposób. Mamy na to oświadczenia, nie wydaliśmy na to ani 
jednej złotówki, widziałam to, rozmawialiśmy z firmą, więc na pewno pewne rzeczy 
poprawią, ale proszę też tak nie mówić dopóki Pan nie sprawdzi tych informacji, bo 
cieszmy się, że jest. Panie Radny, nie ma rzeczy idealnych i idealnych wykonawców, 
jakby Pan miał z tym styczność na co dzień, to by Pan o tym wiedział i my też na to 
zwracamy uwagę. Takie poprawki są również w Obrominie to, co Pan powiedział, że 
mieszkańcy są niezadowoleni, to ja Panu powiem drugą stronę, bo ja tam bardzo 
często byłam na tej inwestycji i rozmawiał, to dlaczego  nie usłyszał Pan drugiej 
strony. Dlaczego np. ja nie usłyszałam słowa, ale dziękujemy Pani Burmistrz, że 
przesuwała Pani projekt i przesuwaliście Państwo swoją inwestycję, gdzie my 
mieszkańcy będąc w pasie drogowym Gminy Pyrzyce, nie musieliśmy usuwać 
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swoich płotów, bo takie sytuacje były nagminne. Ja w związku z tym, żeby nie 
doprowadzać mieszkańców do sytuacji takich, gdzie dowiedzieli się przy inwestycji, 
że od lat faktycznie są w pasie drogowym, przy możliwościach wspólnie 
z inwestorem, inspektorem nadzoru, z pracownikiem byliśmy tam i zastanawialiśmy 
się, co zrobić, żeby ci ludzie nie musieli tego rozwalać. Takich sytuacji było dużo 
i tego Pan nie mówi.  
Jeżeli chodzi o te wjazdy to też nie jest tak jak Pan mówi, wjazdy były wszystkie za 
darmo, również w rozmowach (o tym też rozmawialiśmy na spotkaniu 
z mieszkańcami) wykonanie inwestycji to też nie jest spełnianie życzeń. Też musimy 
pamiętać dokąd mamy nasz teren, na ile możemy i naprawdę ten wykonawca, który 
w ramach rozliczeń z nami wykonał za darmo te rzeczy, to również wykonała wiele 
rzeczy od siebie za darmo, o czym też nie mówił, bo tak uznał, więc to też nie było 
tak, bo tych rzeczy w drugą stronę było więcej. O tym też rozmawialiśmy na tym 
spotkaniu sołeckim i mieszkańcy to przyznali i nie było takiej sytuacji, nie chciałbym, 
żebyśmy tu mówili, a niestety problemy są wszędzie, bo jeżeli nie ma drogi od 40 – 
50 lat i wchodzi  się na ten teren i robi inwestycje to problemy są. Problemy są 
w Giżynie gdzie wchodzimy, nie ma rzeczy gdzie nie ma problemów. Jeżeli Pan 
przeprowadziłby inwestycje i Panu by się udało, to gratuluję, ale ja na bazie 
własnego doświadczenia wiem, że tak nie ma, więc nie było tam sytuacji, a wręcz 
odwrotnie, byliśmy bardzo ugodowi, rozmawialiśmy, byliśmy tam cały czas 
i w drugą stronę, bardzo wiele było naszych decyzji takich, żeby ominąć pewne 
nieprawidłowości. Jeżeli Pan mówi o projekcie to on nie był robiony zza biurka, tylko 
musimy pamiętać o tym, o czym też trzeba mówić, że wiele rzeczy nie jest ujętych 
w planach geodezyjnych, wiele rzeczy ludzie robią samowolnie, rzeczy są zastałe 
jeszcze sprzed wojny i my, jeżeli dokonujemy inwestycji to my to napotykamy, czego 
niestety projektant nie mógł, bo on tego z map, z innych instytucji nie mógł się 
dowiedzieć, bo tego nie było i tak będzie (jak będziemy robić w innych 
miejscowościach) tak będzie wszędzie, bo tak niestety jest i Pan też to doskonale wie. 
Jeżeli chodzi o drogę u Pana Okraski na pierwszym zebraniu, na którym mówiłam 
o tym, że będziemy starać się występować o środki zewnętrzne na drogę, jeżeli się 
uda to zrobię Państwu drogę, to powiedziała od razu (był obecny Pan Okraska) i byli 
obecni mieszkańcy tamtej drogi, którzy zapytali mnie, co z tą drogą, więc 
powiedziałam, że niestety nie, bo robimy pierwszy odcinek, nie wiem czy uda się 
zrobić drugi do końca roku, udało się i z tego się cieszę, ale na pewno tej drogi 
w roku 2016 robić nie będziemy. Taką informację mieszkańcy usłyszeli, jest tutaj Pani 
Sołtys Obromina i może potwierdzić, więc nie było sytuacji wprowadzenia kogoś 
w błąd, obiecywania. Chciałabym w każdej miejscowości chociaż coś zrobić, więc nie 
uda mi się niestety wejść i w jednej miejscowości zrobić wszystko od A do Z, może 
tak byłoby najlepiej, ale wtedy w ogóle ludzie już byliby całkowicie niezadowoleni. 
Jeżeli chodzi o Mechowo, tak jak powiedział tutaj Pan Przewodniczący, jest Pan 
Sołtys myślę, że potwierdzi, nigdy nie powiedziałam tego, niech Pan kolejny raz nie 
wkłada mi w usta słów, których nie mówiłam. Tak, powiedziałam mieszkańcom, że 
jeżeli pojawi się projekt to od razu zostanie złożony wniosek, tak było na ostatnim 
zebraniu, nawet ustaliliśmy zakres prac, jeżeli chodzi o remont świetlicy na mniejszy 
niż jest wykonana dokumentacja, co wspólnie również ustalaliśmy z mieszkańcami 
i powiedziałam, że jak się pojawi pierwszy projekt to od razu do niego przystąpimy. 
Jeżeli pozyskamy to fajnie, jeżeli nie to będę wtedy myśleć, jak to zrobić ze środków 
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własnych. Tak było, jest Pan Sołtys, więc możemy zapytać. Także proszę nie mówić 
takich rzeczy, bo one są nieprawdziwe i nie mają w ogóle nic wspólnego 
z rzeczywistością.  
Nie będę już wchodzić w szczegóły, bo tego jest dużo i mogłabym tu przynieść 
Państwu listę osób oczekujących na wszystkie zadania, też bym chciała, ale niestety 
nie uda mi się to. Patrząc na budżet ten, a po wykonaniu budżetu 2016 r. będziecie 
Państwo mogli ocenić ile udało się zrobić rzeczy mniejszych, które były nawet już 
pod koniec roku, gdzie z samych oszczędności też szybko staraliśmy się, żeby  jak 
najwięcej tych środków, które nam zostały wydać, więc zwracamy na to uwagę, 
dokonujemy wyborów, ale niestety one nigdy nie będą sprawiedliwe, także proszę 
o tym pamiętać. 
 
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz, pierwsze to nie wiedziałem o żadnym 
spotkaniu, że takie spotkanie odbywa się w miejscowości Obromino na temat tej 
drogi, nie byłem zawiadomiony ani przez Panią Sołtys, ani przez Panią. Nie wiem 
kto był organizatorem tego spotkania, nie wiedzieli nawet Ci mieszkańcy, którzy 
ubiegają się, żeby im tą drogę zrobić. Szkoda, że nie ma Pana Edwarda i tych 
mieszkańców tutaj na sali. 
Druga sprawa – Pani Burmistrz, mówi Pani, że nie ma pieniędzy, patrzymy na ten 
budżet to może Pani pochwali się w takim razie, ile odszkodowania wypłaciliśmy 
ludziom, którzy zostali zwolnieni z naszego Urzędu niezgodnie z literą prawa? 
Szanowni Państwo mogę tylko Państwu podpowiedzieć, że już ponad 100.000 zł 
i byśmy mieli zrobioną drogę, i to jest złośliwość Pani Burmistrz, w jedną stronę 
działa i w drugą stronę działa. Szanowni Państwo, tak się wydaje pieniądze naszych 
podatników. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Byłem na tym spotkaniu, o którym Pan mówi, 
że nie był Pan zaproszony, również nie byłem zaproszony i mówi Pan nieprawdę, bo 
osoby, które podpisały to pismo, dwie były na pewno na spotkaniu. Nawet jedna 
Pani, która podpisała się pod tym pismem, nie wiem, czy je czytała dokładnie, czy 
nie, przepraszała, że jest ono w takim tonie i nie takim zamiarem było jakby 
przekazanie tych informacji o remont tej drogi, więc nieprawdą jest, że nie wiedziały 
te osoby, bo dwie były na spotkaniu. Zresztą Pan Okraska później pisze, że on też się 
dowiedział trochę później i wydaje mi się, że mógł dojść, ono nie trwało 15 minut, 
a Pan przed spotkaniem również był, bo Pana widziałem i równie dobrze mógł Pan 
uczestniczyć w tym spotkaniu. Tu specjalnych zaproszeń myślę, że na spotkania 
wiejskie chyba nie ma zwyczaju robić. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Odniosę się tylko do tego, jak Pan 
powiedział „niezgodnie z literą prawa” nie wiem skąd ma Pan taką wiedzę, ale Pan 
zawsze wie wszystko i najlepiej.  
Oczywiście ja Panu przedstawię tylko niech Pan nie mówi, że niezgodnie z literą 
prawa, tylko na korzyść pracownika, a każdy pracodawca ma prawo i obowiązek 
dokonywania regulacji, jeżeli chodzi o zakład pracy i dokonywania zmian, jeżeli tego 
dokonuje, a ktokolwiek się nie zgadza to są sądy pracy, w których się spotykamy. 
Jeżeli dochodzi do jakichkolwiek odpraw, czy dokonania ugody, bo tutaj nie było 
czegoś takiego, jak Pan mówi, ale ja to Panu bardzo chętnie przedstawię, jak Pan 
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mówi „że się wydaje”. Przedstawię też Panu 4 poprzednie lata pierwszej Pana 
kadencji, poprzedniego burmistrza ile również zostało wypłaconych, a tutaj już 
przede wszystkim z przegranych procesów i wtedy Pan nie krzyczał, gdzie się 
wydaje pieniądze podatników. Też się tak wydawało, trochę inaczej, więc wie Pan 
„punkt widzenia zależy od punktu siedzenia”. Dzisiaj Pan jest po drugiej stronie 
i widzi Pan zupełnie co innego, wtedy był Pan po innej stronie i nie widział Pan, nie 
chciał Pan tego widzieć i tez pism, ani krzyków o drogę w Obrominie nie było 
pomimo, że był Pan radnym pomimo, że Pan Okraska był Sołtysem. Cieszę się, że 
Pan powiedział o tym tłuczniu, bo tak do dziś nie możemy się doliczyć, gdzie ten 
tłuczeń jest, a za niego dzisiaj odpowiadamy, to kolejna informacja,. Gdzie wiemy, że 
możemy tam też poszukać. 
 
Radny Mariusz Majak – Szanowni państwo, ja chciałem powiedzieć tylko 2 słowa, 
bo z radnym to chyba jest zawsze kłopot, bo radny co nie zrobi to zawsze zrobi źle. 
Jeżeli radny siedzi cicho na sesjach, nie odzywa się, to wyborcy mają pretensje, że 
radny nie zabiera głosu. Jeżeli radny zabiera głos, występuje z postulatami, 
z wnioskami to naraża się na krytykę burmistrza. Myślę, że Pani Burmistrz troszkę 
nie tak to jest, bo dostałem tutaj reprymendę, że występuję z sugestiami, 
z wnioskami. Nie chodzi mi o kampanię wyborczą tylko chodzi o to, że jako radny 
wykonując mandat staram się zgłaszać postulaty, które zgłaszają mi mieszkańcy. 
Jeśli chodzi o te postulaty, które zgłosiłem tutaj nie w formie wniosku do 
przegłosowania, tylko w formie propozycji, sugestii do zadań, które mogłyby się 
pojawić w sytuacji, gdy będziemy mieli środki. To dwie z trzech propozycji są spoza 
okręgu wyborczego, w którym miałem przyjemność zostać wybrany, więc nie 
rozumiem sugestii i uważam, że radny nie jest związany mandatem, powinien 
wnioskować, czy występować w imieniu wszystkich mieszkańców, czy to 
mieszkańców miasta, czy mieszkańców wsi i nie ma to znaczenia dla mnie osobiście. 
Wielokrotnie popierałem wnioski czy to mieszkańców wsi, czy miasta, dla mnie nie 
ma to żadnego znaczenia, więc ja prosiłbym Pani Burmistrz, żeby może nie 
krytykować radnych za to, ze występują z wnioskami, z propozycjami jakiś 
inwestycji. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Muszę się jeszcze odnieść. Panie Radny, ja 
nie krytykuje, bo Pan zawsze bierze emocjonalnie do siebie to, co Pan słyszy. Ja nie 
krytykuję, ja tylko odpowiadam na Pana zgłoszone tutaj propozycje i uwagi. Ja też 
powiedziałam, żebym chciała i pewnie to, co powiedziałam do Panów dwóch, to 
mogę powiedzieć, żeby wszyscy wstali i powiedzieli, to musimy pamiętać o tym, że 
jest całość, to jest prawie 20.000 mieszkańców nie tylko poszczególne zadania, i mi 
o to chodziło, bo jak na sesji padną  2, 3 zadania to się powie, acha o tym było, bo 
takie są potrzeby. Nie, mi tylko chodziło o to, że tych potrzeb jest dużo i nie wiem, 
czy jak Pan zabiera głos to ja mam nie odpowiadać, albo już Pana przeprosić za to, że 
mówię na początek? Nie, ja nie mówię do Pana ani krytykując Pana tylko 
odpowiadając na to, żeby wskazać, że tych potrzeb jest dużo i proszę nie odbierać 
tego do siebie i nie odbierać tego tak, ale z punktu widzenia Burmistrza, który 
dotyka wszystkiego, czyli ma zakres całości i tych podań, tak jak Pan mówi tak 
podpisanych, nie tak podpisanych, to nie są tylko te, bo dzisiaj słuchając dzisiejszej 
sesji i wypowiedzi tylko dwóch Panów radnych, można byłoby uznać, że te potrzeby 
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są, czy one są najważniejsze? Wszystkie potrzeby są ważne, bo każda grupa 
mieszkańców, która się zwraca, to zwraca się z konkretna potrzebą, więc ja zwracam 
uwagę na to, że tych potrzeb jest naprawdę dużo i też zależałoby mi na tym, żeby je 
zrobić, żeby były one wszystkie wykonane. Ale tak nie będzie i nie chciałabym, 
żebyśmy tylko pochylali się nad jednymi, a inni żeby myśleli, że o ich to już nikt nie 
powie, bo nie zabierze głosu. Tych potrzeb jest naprawdę dużo i ja się nad nimi 
wszystkimi pochylę. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Wobec tego przejdźmy do wniosków. Panie 
Radny, czy w jakiś sposób Pan sformalizuje wniosek, czy mam ogłosić przerwę? 
 
Radny Jerzy Wroński – Jeszcze raz powtarzam Panie Przewodniczący, że ja dosyć 
wyraźnie mówię. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Dosyć wyraźnie to powinien Pan podać 
kwotę. 
 
Radny Jerzy Wroński – Jak się nie ma pamięci to trzeba ustąpić Panie 
Przewodniczący miejsca dla kogo innego, kto ma pamięć i będzie pamiętał to, co 
radny składa i jakie wnioski.  
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Dobrze, Pan będzie idealnym kandydatem, bo 
jak usłyszeliśmy (pamięta Pan) faktycznie wszystko idealnie. Panie Mecenasie, ja nie 
mogę takiego wniosku przyjąć do budżetu? No właśnie, czyli przykro mi Panie 
Radny, wie Pan wszystko lepiej, ale nie da się tak zrobić. Wniosku o to, aby 
wybudować drogę Panu Okrasce nie mogę przyjąć. 
 
Radny Jerzy Wroński – Nie mówiłem o budowie drogi tylko o remoncie drogi 
gminnej, która jest skierowana w kierunku Pana Okraski i tam jest droga gminna. 
Chyba dosyć wyraźnie powiedziałem na ten temat. Jeżeli Pan Mecenas mówi, że to 
nie jest mój formalny wniosek to dobrze, jeżeli Pan uważa, że jest to zgodnie 
z naszym prawem to dobrze, zobaczymy. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Panie Radny, to jest wniosek do budżetu, 
gdzie muszą być wskazane konkretne kwoty, jeżeli chce Pan je wydać to musi Pan 
wskazać taką samą kwotę, gdzie Pan zabrał te pieniądze, to jest budżet. 
 
Radny Jerzy Wroński – Panie Przewodniczący, ja bym pokazał gdybym miał swoje 
konto, natomiast organem wykonawczym jest Pani Burmistrz i Pani Burmistrz 
powinna to przyjąć i wykonać zadanie, które zgłasza Radny. Ja rozumiem, że Pani 
Burmistrz nie musi realizować wniosku, ani realizować uchwały i za to się nic nie 
zrobi, ale to jest Państwa decyzja. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – To my radni przyjmujemy budżet i jeżeli chce 
Pan wnioskować o zmianę w budżecie to musi Pan wyraźnie wskazać konkretną 
kwotę, z którego miejsca i gdzie ona ma być zmieniona. Ma Pan pokazać w budżecie, 
gdzie te pieniądze są na ten remont tej drogi. Pan Mecenas to potwierdza, więc nie 
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mogę przyjąć takiego wniosku. Nie przygotował się Pan dzisiaj. Wobec tego 
zamykam dyskusję, Pana wniosek nie będzie głosowany ze względów formalnych 
nie może być przyjęty. 
Poddał pod głosowanie wniosek o korektę do projektu uchwały budżetowej na 2017 
r. zgłoszony przez Panią Burmistrz. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 11, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pyrzyce na rok 2017 (Druk Nr 298/16) wraz 
z przyjętym wnioskiem. 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 10, przeciw - 1, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXX/268/16 stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 
 

Do punktu 7 porządku 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce (Druk Nr 299/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 

Uchwała RIO Nr CCCXLV.685.2016 z dnia 14 grudnia 2016r. w sprawie 
wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie uchwalenia zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pyrzyce - stanowi załącznik Nr 16 do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Jest to sprawa tożsama z przyjęciem budżetu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 17 do 
protokołu; 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna stanowi 
załącznik Nr 18 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek o korektę do 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Pyrzyce na lata 2017 – 2025 zgłoszony przez Panią Burmistrz. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za – 10, przeciw - 0, wstrzymało się - 1; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
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Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce 
(Druk Nr 299/16) wraz z korektą Burmistrz Pyrzyc. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 10, przeciw - 0, wstrzymało się - 1; 
Uchwała Nr XXX/269/16 stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
 

Do punktu 8 porządku 
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy 

na 2016 rok (Druk Nr 304/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.  
 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała została szczegółowo omówiona 
na wszystkich komisjach. Zmiany do budżetu Gmina na rok 2016 jest to takie 
końcowe czyszczenie budżetu, ale dotyczą przede wszystkim zwiększenia środków 
w oświacie, również są tu środki dla Ośrodka Pomocy Społecznej w Pyrzycach, 
środki związane z projektem partnerskim „Pakty zatrudnieniowe w Polsce” 
realizowane w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja i Rozwój, jeżeli są 
pytania to poproszę. 

Wyszedł Radny Łukasz Michalski – godz. 14:18; 
Stan Radnych na sali 10: 

Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 21 do 

protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 22 do protokołu, 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie gminy na 2016 rok (Druk Nr 304/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 11; za - 11, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXX/270/16 stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
 

Do punktu 9 porządku 
Projekt uchwały w sprawie Regulaminu budżetu obywatelskiego 

Gminy Pyrzyce (Druk Nr 301A/16). 
 
Autopoprawka do projektu uchwały (Druk Nr 301A/16) stanowi załącznik Nr 24 do 
protokołu. 
Projekt uchwały (Druk Nr 301/16) stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.  
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy wprowadzenia 
Regulaminu budżetu obywatelskiego dla Gminy Pyrzyce. Tak jak mówiłam już 
wcześniej w swoich wypowiedziach, że zależałoby mi na tym, żeby taki budżet 
obywatelski w Gminie Pyrzyce funkcjonował. Przygotowaliśmy projekt Regulaminu 
budżetu obywatelskiego, który zostałby wprowadzony już do budżetu 2018 roku. 
Najpierw musi przejść cała procedura, która będzie przeprowadzona w roku 2017 
i ten Regulamin budżetu obywatelskiego może nie tak szczegółowo, ale wszystkie te 
zasady, które dotyczą budżetu obywatelskiego, zasad wyboru zadań, głosowania 
nad zadaniami również wyboru następnie zespołu ds. budżetu obywatelskiego są 
zawarte. Również dyskutowaliśmy na ten temat na wszystkich komisjach, były różne 
uwagi, nad którymi też się pochylaliśmy. Budżet ten już po wyborze i głosowaniu 
zadań byłby wprowadzony (tak jak już powiedziałam) do projektu budżetu roku 
2018. Moja propozycja jest taka, żeby był to budżet kwotowy w związku z tymi 
środkami finansowymi jakie mamy w naszym ogólnie budżetem, żeby to była kwota 
200.000 zł. Oczywiście ona może się zmieniać co roku i możemy tutaj ustalić, że ta 
kwota będzie (jeżeli będzie nas na to stać) wyższa. Ja na ten moment nie widzę 
możliwości większego, a musimy jeszcze pamiętać o tym, że mamy fundusz sołecki, 
który też jest formą budżetu obywatelskiego, jest to kwota ponad 300.000 zł ok. 
350.000 zł, więc łącznie, gdybyśmy przyjęli ten budżet obywatelski i fundusz sołecki  
to środki, które przeznaczamy dla mieszkańców do wyboru tych zadań, byłyby 
ponad 500.000 zł. Taka jest moja propozycja i taka jest propozycja Regulaminu 
budżetu obywatelskiego, który Państwu przedstawiam i chciałabym, żebyśmy 
przyjęli ten regulamin tak, żebyśmy mogli rozpocząć od stycznia 2017 r. wdrażanie 
i całą procedurę przeprowadzenia tego budżetu obywatelskiego. Jeżeli są jeszcze 
jakieś uwagi, pytania do zmiany tych zapisów to również proszę, możemy się do 
tego jeszcze odnieść. Oczywiście, żeby było jak najmniej później wątpliwości w tej 
całej procedurze, na pewno one się tam gdzieś jeszcze pojawią przy realizacji, ale ten 
początek chcielibyśmy, żeby był dobrym początkiem, żeby sprawnie mogli to 
zrealizować.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 26 do 
protokołu; 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 27 do protokołu, 

 
Radny Mariusz Majak – Oczywiście bardzo cenna inicjatywa warta poparcia, jak 
najbardziej szkoda, że nie wcześniej, ale pewnie Pani Burmistrz nie widziała takich 
możliwości jak do tej pory, więc w 2018 r. nasi mieszkańcy będą mogli decydować 
w sposób bezpośredni o tym, jak wydawać pieniądze w kwocie 200.000 zł. 
Procedura, jak Pani Burmistrz wspomniała, zacznie się wcześniej, bo w połowie 
roku, czy już po połowie roku, będzie informacja w zakresie możliwości 
występowania z wnioskami. Myślę, że im wcześniej będzie informacja kierowana do 
mieszkańców o tym, że taki regulamin jest, że taki regulamin powstał, i że w 2018 r. 
Rada Miejska zgodnie z Panią Burmistrz zamierzają przeznaczyć 200.000 zł na 
budżet obywatelski. Oczywiście patrząc na regulamin trudno dzisiaj przewidzieć jak 
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to będzie wyglądało, jak będzie wyglądała realizacja tego regulaminu, pewnie 
wszyscy musimy się liczyć z tym, że będą konieczne zmiany, korekty, co pokaże 
praktyka. Natomiast jest taki zaczyn, początek, jeśli chodzi o budżet partycypacyjny 
w Gminie Pyrzyce. Chciałbym zwrócić uwagę na pewną kwotę, która znajduje się 
w budżecie naszej gminy, która od wielu lat jest kwotą martwą, pojawia się co roku 
w budżecie i co roku nie jest wydatkowana, nie jest realizowana po stronie 
wydatkowej, a konkretnie jest to odpis na rzecz sołectw 136.858,14 zł. Wiecie 
Państwo o czym mówię, to nie jest  to nie fundusz sołecki, żeby było jasne, nie mam 
żadnych pomysłów na to, żeby ruszać fundusz sołecki. Natomiast odpis na rzecz 
sołectw to był fundusz sołecki, który powstał w Gminie Pyrzyce zanim ustawodawca 
przewidział coś takiego jak fundusz sołecki i odpis ten jest umieszczony w statutach 
każdego sołectwa, określony w zależności od liczby mieszkańców (w tej chwili nie 
pamiętam, należałoby doczytać) i gdybyśmy wspólnie tutaj w porozumieniu 
z Sołectwami z Sołtysami doszli do takiego wniosku, że tą kwotę warto by dorzucić 
(przepraszam za wyrażenie) do kwoty 200.000 zł, która Rada zamierza wraz 
z Burmistrzem przeznaczyć  na budżet partycypacyjny, znacząco mogłoby to 
podnieść rangę tego nowego pomysłu. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie Regulaminu budżetu obywatelskiego Gminy Pyrzyce (Druk Nr 301A/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali – 10; za - 10, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXX/271/16 stanowi załącznik Nr 28  do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Ogłosił przerwę. 
 

Przerwa od godz. 14:20 do godz. 14:35; 
Po przerwie: 

Stan Radnych na sali – 11; 

Do punktu 10 porządku 
Projekt uchwały w sprawie wyboru formy spółek prawa 

handlowego z udziałem Gminy Pyrzyce do wykonywania zadań 
gospodarki komunalnej oraz powierzenie zadań własnych Gminy 
Pyrzyce z zakresu gospodarki komunalnej Pyrzyckiemu 
Przedsiębiorstwu Komunalnemu Spółka z o.o. (Druk Nr 302A/16). 
 
Autopoprawka do projektu uchwały (Druk Nr 302A/16) stanowi załącznik Nr 29 do 
protokołu. 
Projekt uchwały (Druk Nr 302/16) stanowi załącznik Nr 30 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jest to nowa uchwała na podstawie, której 
wybieramy nowe zadania z zakresu gospodarki komunalnej dla Pyrzyckiego 
Przedsiębiorstwa Komunalnego i te zadania, to jest przede wszystkim: 
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1) utrzymywanie wodociągów i urządzeń zaopatrzenia w wodę` na terenie miasta 
Pyrzyce z wyłączeniem ul. Rycerza Przybora i Obojna, kanalizacji sanitarnej 
i deszczowej, usuwania i oczyszczania ścieków komunalnych na terenie Gminy 
Pyrzyce z wyłączeniem miejscowości Krzemlin i Żabów,  
2) przejmowanie urządzeń od osób, które wybudowały z własnych środków 
urządzenia wodociągowe i urządzenia kanalizacyjne, włączone do sieci, których 
operatorem jest Pyrzyckie Przedsiębiorstwo Komunalne Sp. z o.o,  
3) utrzymywanie cmentarzy komunalnych na terenie Gminy Pyrzyce,  
4) utrzymywanie wysypisk i unieszkodliwianie odpadów komunalnych. 
W związku z tym traci moc poprzednia uchwała określająca zadania dla Pyrzyckiego 
Przedsiębiorstwa Komunalnego z 2011 r. i uchwała ta wchodzi w życie z dniem 1 
kwietnia 2017 r. z wyjątkiem § 1 pkt 2. 
Tak jak rozmawialiśmy już wcześniej na sesjach Rady Miejskiej omawiając taryfę za 
wodę, jak również ocenę funkcjonowania Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego, rozmawialiśmy już na ten temat, że będziemy odchodzić od zlecania 
zadań dla PPK, jeżeli chodzi o oczyszczanie miasta, utrzymywanie zieleni, dróg, 
placów, parków. Była moja wypowiedź jak również Pana Prezesa, czym to jest 
podyktowane, przede wszystkim środkami finansowymi, które przeznaczamy na te 
zadania. Mamy nowy pomysł na to jak zlecić te zadania i zlecać je na rynku, 
w którym moglibyśmy wybrać podmioty, które będą realizować te zadania przy 
takim podziale jakbyśmy to widzieli. W związku z tym, że PPK nie wykonuje tego 
zakresu jako jedynego zakresu, nie rozwijało się w tym kierunku, stanowi to 3% całej 
działalności przedsiębiorstwa i dzisiaj doszliśmy do takiej sytuacji, że te koszty, które 
są przedstawiane tutaj przez przedsiębiorstwo za wykonywanie tych zadań są dla 
nas duże i wiemy o tym, że na rynku możemy mieć to zadanie za dużo mniejsze 
pieniądze. Jednakże tak jak mówiłam i rozmawialiśmy też na tej komisji, tą uchwałą 
nie zamykamy sobie drogi ani my, ani PPK do tego, żeby do tego tematu nie wrócić, 
bo tak jak mówiłam i pewnie powie jeszcze Pan Prezes, który zabierze jeszcze raz 
dzisiaj głos, bo wątpliwości jest tutaj dużo, i że próbujemy, dlatego też ten okres 
1 kwietnia na zasadzie wypowiedzenia porozumienia, które mamy zawarte, jak 
również próby wyłonienia wykonawców na te zadania, na rynku, który byśmy 
widzieli. Oczywiście Pan Prezes po analizie w swoim przedsiębiorstwie może uznać, 
że jest jakiekolwiek zadanie, które chciałby pozostawić, do którego chciałby 
przystąpić, ale już na zasadach przetargu, czy zapytania ofertowego. Wiem o tym, że 
padały tutaj hasła i może też się pojawią, że będą zwolnienia ludzi, że tak było 
zawsze, że to robiliśmy, dlaczego likwidujemy  i doprowadzamy do tego, że Spółka 
nie będzie się rozwijać. Po pełnej analizie dla mnie jako burmistrza zlecania zadań 
z jednej strony, a z drugiej strony właściciela Spółki, czyli oceny rozwoju Spółki, 
oceny tych zadań, które Spółka realizuje, bo tych zadań jest dość dużo i  wcześniej 
już również były podejmowane zadania o likwidacji pewnych obszarów działalności 
w Spółce, też budziły kontrowersje, ale jak wiemy Spółka musi się określić na 
konkretnych zadaniach. Przedstawiła nam plan rozwoju, jeśli chodzi o sieci wod-kan 
to są duże inwestycje zaplanowane na długi okres, inwestycje powyżej 25.000.000 zł, 
jest to duże obciążenie i też nie chcielibyśmy, żeby to wszystko łącznie z tymi 
obszarami, w których są straty, a tutaj te straty niestety są, żeby to w jakiś sposób 
obciążało Spółkę, bo te inwestycje, które są przed nami, są trudne i nie chcielibyśmy, 
żeby obciążały przede wszystkim mieszkańców a wiemy, że w zależności od tego ile 
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będzie pozyskanych środków, jakie będą kredyty, jak to będzie wyglądało, taka 
obawa jest, bo nigdy niestety nie ma tak, że tam, gdzie są inwestycje, tam gdzie się 
coś robi to jest to bezkosztowo. Wiemy i szukamy takich możliwości, takiego wyjścia 
z tej sytuacji, żeby Spółka zaczęła się rozwijać, żeby w szczególności te sieci, które w 
naszym mieście są w tragicznym stanie, o których często mówimy, wymagają 
dużych nakładów, żeby to był główny punkt wyjścia, i żeby Spółka przede 
wszystkim na tej działalności się skupiła. Do tego utrzymanie cmentarzy, czyli ta 
działalność cmentarzy, jak również ta działalność pogrzebowa, która też jest 
prowadzona i też, jeżeli chodzi o śmieci, to też ta działalność, na której Spółka się 
skupia. Czyli pomimo rezygnacji z tych niewielkich, bo tak jak mówiliśmy 3%, dalej 
Spółka funkcjonuje, będzie funkcjonowała i musi skupić się na rozwoju. Z drugiej 
strony my szukamy rozwiązań takich, żeby miasto było czyste, żebyśmy te środki, 
które są niewielkie przeznaczone na to, mogli te usługi w pełni zabezpieczyć. Myślę, 
że to tak ogólnie, bo już bardzo dużo na ten temat zostało powiedziane poproszę, 
żeby Pan Prezes jeszcze dopełnił mojej wypowiedzi, może tych zagrożeń, które gdzie 
tam się pojawiały. Bardzo długo już od kilku miesięcy dyskutowaliśmy na 
komisjach, pojawiały się różne pytania, na które staraliśmy się udzielać tych 
odpowiedzi i dla jednych one były satysfakcjonujące, dla innych nie, ale dziś stojąc 
przed podjęciem decyzji, która jest decyzją trudną, taką decyzję należy podjąć i taką 
decyzję podejmujemy. Czas pokażę, czy to jest dobra decyzja, czy nam się to uda, bo 
może tak być, jak powiedziałam, że możemy wrócić do tematu, próbujemy wyjść, 
spróbować inaczej rozwiązać ten temat, a jeżeli wrócimy to też musimy pamiętać 
(o czym powiedziałam na komisji), jeżeli dojdzie do takiej sytuacji to musimy 
pamiętać, że już wtedy nie może być oszczędzania, nie może być takiego szukania 
wyjścia suchą nogą z tego, bo my musimy wtedy wiedzieć, że jeżeli przekazujemy to 
Spółce, to kosztuje to konkretne pieniądze i te konkretne pieniądze należy Spółce 
zapewnić kosztem innych zadań i nie możemy narzekać i mówić, że jest drogo, nie 
jest drogo, czy to jest dobre, czy złe, bo wtedy decydujemy się konkretnie już na 
przekazanie tego zadania, ale przekazanie z pełnym finansowaniem takim, jakie 
Spółka dzisiaj przy swoim zakresie, przy swoim zatrudnieniu ma i wykazuje. Na 
pewno nie może się porównać z innymi firmami, które są stricte firmami, które 
zajmują się oczyszczaniem i one mogą pozwolić sobie na inne ceny. Niestety Spółka 
na to sobie nie może pozwolić i musi się też zacząć w tym temacie rozwijać. Czyli, 
gdybyśmy mieli do tego tematu wracać to na pewno wyglądałoby to w ten sposób. 
Także Panie Prezesie poproszę, żeby Pan kilka słów na ten temat powiedział, bo też 
drugą uchwałą, która będzie po tej uchwale jest rezygnacja z wyboru zadania, które 
jest przeznaczone dla Spółki, chodzi o zarząd gospodarki nieruchomościami naszymi 
gminnymi, z którym zadaniem też będziemy wychodzić na zewnątrz i będziemy 
szukać podmiotu zewnętrznego, który będzie to zadanie realizował. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Panie Prezesie proszę od razu powiedzieć 
o jednym i drugim projekcie uchwały, żebyśmy drugiego wprowadzenie nie musieli 
później robić. 
 
Prezes PPK – Krzysztof Wancerz – Pragnę uspokoić Państwa, że ta uchwała nie 
powoduje negatywnych działań w zakresie funkcjonowania naszego 
przedsiębiorstwa. Jeśli chodzi o kwestie dotyczące zatrudnienia to tak jak 
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zapewniałem na komisjach i ostatniej sesji, też nie będzie z tego tytułu żądnych 
redukcji ani zwolnień. Mamy zadnia do wykonania, działalność przedsiębiorstwa 
jest dość szeroka, natomiast są pewne zadania, z którymi niekoniecznie nam po 
drodze w tym momencie, tzn. pewna formuła, na podstawie której wykonujemy 
zadania na rzecz gminy wyczerpała się. Porozumienie, które mamy w tym zakresie 
zaczyna nam ciążyć, działalność stała się trwale deficytowa i tak jak powiedziała 
Pani Burmistrz, a więc są inne sposoby rozwiązywania kwestii utrzymania miasta 
w należytym porządku, mówimy tutaj o działaniach rynkowych, czyli gmina może 
nam nie na zasadzie powierzenia nam zadania w całości i rozliczenia nam w całości 
i konieczności zapewnienia odpowiednich środków na wykonanie tego zadania. 
Zgodnie z porozumieniem, a z tymi środkami wiemy wszyscy doskonale, że bywa 
różnie , bo budżet nie jest z gumy. W związku z tym działania na zasadzie zapytania 
ofertowego i złożenia oferty są korzystne bardziej niż powierzenie tego w sposób 
globalny nam. Jest pewien zakres działalności w ramach zieleni i oczyszczania, 
w których jesteśmy konkurencyjni i uważam, że spokojnie startując, przystępując, 
czy składając ofertę do zapytania ofertowego, jesteśmy w stanie też  powalczyć ceną 
z konkurencją i ku zadowoleniu obydwu stron wykonywać te zadania w sposób 
skuteczny. Jeżeli są jakieś dodatkowe pytania to bardzo proszę, to mówię 
w kontekście uchwały gospodarki komunalnej.  
To samo jest w kwestii nieruchomości gminnych zarządzanych przez nas, nie byłem 
jakimś wielkim entuzjastom po upadku PPM-u przejęcia tego rynku przez nas, 
natomiast sytuacja nas do tego zmusiła, bo była dość dynamiczna wtedy i ktoś się 
musiał tym zająć, a my mieliśmy zaplecze i możliwości techniczne, personalne, żeby 
to zadanie udźwignąć. Natomiast substancja się coraz bardziej zmniejsza, gmina 
sprzedaje mieszkania komunalne, więc w pewnym momencie doszliśmy do ściany, 
jeśli chodzi o kwestie powierzchni zarządzania i tak jak Pani Burmistrz mówiła są 
inne możliwości, żeby takie zadanie skutecznie wykonywać, niekoniecznie 
korzystając z naszych usług. Jeśli są pytania to bardzo proszę. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 31 do 
protokołu. 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 32 do protokołu. 
 

Radny Mariusz Majak – Opinia Komisji Budżetu jest pozytywna, ale 
niejednogłośnie. Tak się składa, że jeden z członków tej komisji nie głosował za tym 
projektem uchwały i powiem, że w dalszym ciągu jestem osobą, która nie będzie 
głosowała za projektem tejże uchwały. Uważam, że Spółka PPK została powołana 
m.in. do takich zadań jak oczyszczanie miasta, czy utrzymanie zieleni na terenie 
Pyrzyc i nie tylko, i uważam, że ta działalność mogłaby być niedeficytowa 
w pewnych okolicznościach, pewnych sprzyjających warunkach. Nie będę też 
głosował za tym projektem uchwały, ponieważ jestem przeciwnikiem wykonywania 
zadań z zakresu oczyszczania miasta i utrzymywania zieleni przez Urząd Miejski, co 
wielokrotnie też artykułowałem. Uważam, że Urząd Miejski jest od wykonywania 
działalności stricte administracyjnej, a nie utrzymywania pracowników do koszenia 
trawy, sprzątania itd., takie jest moje zdanie. Nie chcę tu wszczynać dyskusji, bo ta 
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dyskusja już była na poprzedniej sesji i jeszcze wcześniej dosyć emocjonalna (nie 
z mojej strony była emocjonalna), więc mówię tylko, że nie będę głosował za. 
Natomiast cieszy mnie bardzo, że Pan Prezes stwierdził, że będzie prawdopodobnie 
brał udział w przetargach na niektóre zadania, bo to może pokazać, czy PPK Spółka 
z o.o. jest konkurencyjna w stosunku do innych firm, bo to rynek powinien 
weryfikować takie sytuacje, jeśli chodzi o zamówienia. Mam nadzieję, że w jakiejś 
części ta działalność utrzyma się i będzie przynosić dodatkowe zyski. Natomiast 
chciałbym podkreślić jeszcze jedną rzecz, bo wydaje mi się, że jest też dosyć ważne, 
bo dzisiaj mówimy, że rozwój PPK ma iść w kierunku rozbudowy sieci 
wodociągowo – kanalizacyjnej. Bardzo dobrze tylko gro zadań związanych 
z modernizacją kanalizacji, czy wodociągów ma być finansowana ze środków 
zewnętrznych, a jak wszyscy wiemy środki zewnętrzne są do pozyskania, one już nie 
są pozyskane. Pewnie jest bardzo, bardzo duża szansa na to, żeby je pozyskać, ale 
jeszcze nie są pozyskane i nie możemy być w 100% pewni, że PPK takie 
dofinansowanie otrzyma w 100% tak jak sobie założyło. Jak wiemy te sytuacje 
związane z dofinansowywaniem różnych zadań trochę tak na pstrym koniu jeżdżą 
i nie zawsze są oceniane w środowiskach, że zależne są tylko od merytoryki, ale 
czasami od polityki. Oczywiście życzę nam wszystkim, aby dofinansowanie na 
modernizację sieci wod – kan  było jak najwyższe, ale jest trochę ryzyko. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie wyboru formy spółek prawa handlowego z udziałem Gminy 
Pyrzyce do wykonywania zadań gospodarki komunalnej oraz powierzenie zadań 
własnych Gminy Pyrzyce z zakresu gospodarki komunalnej Pyrzyckiemu 
Przedsiębiorstwu Komunalnemu Spółka z o.o. (Druk Nr 302A/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 11; za -9, przeciw - 0, wstrzymało się – 2,  
Uchwała Nr XXX/272/16 stanowi załącznik Nr 33 do protokołu.  

 
Do punktu 11 porządku 

Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXII/230/12 
Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 2 kwietnia 2012 r. w sprawie 
wyboru formy spółek prawa handlowego z udziałem Gminy Pyrzyce 
do wykonywania zadań gospodarki nieruchomościami lokalowymi 
oraz powierzenie zadań własnych Gminy Pyrzyce z zakresu 
gospodarki nieruchomościami lokalowymi Pyrzyckiemu 
Przedsiębiorstwu Komunalnemu Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością (Druk Nr 305/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 34 do protokołu. 
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Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 35 do 

protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 36 do protokołu. 
 
Radny Mariusz Majak – Tym razem jestem za, może Państwa zaskoczę, dlaczego 
jestem za. W momencie kiedy to zadanie było przekazywane kilka lat temu do PPK 
też byłem przeciwnikiem wtedy przekazania tego zadania Spółce. Uważałem, że to 
będzie zadanie zbyt obciążające przedsiębiorstwo i wykracza poza planowany 
zakres działania Spółki w tamtym czasie i okazuje się, że ta działalność jest 
rzeczywiście zbyt obciążająca dla Spółki, nie tylko nie przynosi zysków, ale pewnie 
i generuje jakąś stratę, więc należy tą działalność rzeczywiście przenieść gdzie 
indziej,  nie powinna ona być wykonywana przez PPK. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXII/230/12 Rady Miejskiej w Pyrzycach 
z dnia 2 kwietnia 2012 r. w sprawie wyboru formy spółek prawa handlowego 
z udziałem Gminy Pyrzyce do wykonywania zadań gospodarki nieruchomościami 
lokalowymi oraz powierzenie zadań własnych Gminy Pyrzyce z zakresu gospodarki 
nieruchomościami lokalowymi Pyrzyckiemu Przedsiębiorstwu Komunalnemu 
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością (Druk Nr 305/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 11; za - 9, przeciw - 0, wstrzymało się - 2; 
Uchwała Nr XXX/273/16 stanowi załącznik Nr 37 do protokołu.  
 

Do punktu 12 porządku 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Miejskiej w Pyrzycach na 2017 rok (Druk Nr 303/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 38 do protokołu.  
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Wnioskodawcą jest przewodniczący rady, 
który zgodnie z § 19 ust. 2 statutu Gminy Pyrzyce musi taki plan przygotować 
i przedstawić Radzie. Od razu chciałbym zgłosić autopoprawkę do tego planu pracy:  
- w październiku w punkcie 2 była „Ocena działalności Geotermii Pyrzyce Sp. z o.o.” 
proponuję, żeby zgodnie z sugestia Radnych była to „Informacja z działalności 
Geotermii Pyrzyce Sp. z o.o.”. 
- ta sama sytuacja jest w listopadzie w punkcie 2 było „Ocena działalności 
Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa  Komunalnego Sp. z o.o. w Pyrzycach”, żeby było  
„Informacja z działalności Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa  Komunalnego Sp. z o.o. 
w Pyrzycach”. 
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Natomiast merytorycznym punktem, proponuje, aby w lutym wprowadzić 
następujący temat: „Informacja o stanie dróg i chodników powiatowych, 
planowanych inwestycjach oraz harmonogram oczyszczania ulic powiatowych 
znajdujących się na terenie Gminy Pyrzyce na 2017 rok.” Jest to związane z różnymi 
informacjami, które do nas docierają, również tu Pani Burmistrz zabierała głos w tym 
temacie myślę, że będzie to dobra okazja, aby od Starosty, czy jego służb usłyszeć, co 
jest planowane i jak będzie wyglądało utrzymanie dróg powiatowych znajdujących 
się na terenie Gminy Pyrzyce. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna wraz z wnioskami stanowi 
załącznik Nr 39 do protokołu; 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 40 do protokołu, 

 
Radny Mariusz Majak – Komisja Budżetu i Rolnictwa projekt opiniuje pozytywnie 
z następującymi wnioskami: 

1) W miesiącu marcu do „Informacji z wykonania Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii w 2016 r.” proponujemy dodać zwrot – „wraz 
ze sprawozdaniem finansowym za 2016 r.”, czyli informacja dotyczyłaby 
merytoryki oraz do sprawozdania finansowego z działań związanych 
z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych. 

2) W miesiącu kwietniu komisja proponuje dodać punkt 3 w brzmieniu 
„Informacja z działalności Gminy w zakresie Ochrony środowiska 
z uwzględnieniem czystości wód”. Od dłuższego czasu Rada nie analizowała 
tematów związanych z ochroną środowiska i myślę, że warto zapoznać się jak 
wykonujemy te zadania. 

3) W miesiącu maju proponujemy dopisać temat „Informacja z działalności 
Straży Miejskiej za 2016r.”. chodzi o to, aby bliżej zapoznać się ze sposobem 
wykonywania zadań przez Straż Miejską w Pyrzycach, żeby mieć zdanie na 
temat działalności tego wydziału Urzędu Miejskiego. 

Skoro jestem przy głosie Panie Przewodniczący to do Pańskiego wniosku 
proponowałbym dodać drogi wojewódzkie również, jeżeli jest taka wola, aby 
zapoznawać się ze stanem utrzymania dróg powiatowych również droga 
wojewódzka przebiegająca przez Pyrzyce ma bardzo duże znaczenie, więc poddaję 
pod rozwagę. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Przychylę się i w swojej autopoprawce 
uwzględnię prośbę Pana Radnego i byłoby to: „Informacja o stanie dróg i chodników 
powiatowych i wojewódzkich, planowanych inwestycjach oraz harmonogram 
oczyszczania ulic powiatowych i wojewódzkich znajdujących się na terenie Gminy 
Pyrzyce na 2017 rok.”, czyli wszędzie tam, gdzie występuje słowo powiatowe 
dodamy jeszcze wojewódzkie. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
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Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie wniosek o dodanie 
zwrotu w miesiącu marcu do punktu 1 „wraz ze sprawozdaniem finansowym za 
2016 r.”. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 10, przeciw - 0, wstrzymało się - 1; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie wniosek o dodanie 
w miesiącu kwietniu jako punkt 3 „Informacja z działalności Gminy w zakresie 
Ochrony środowiska z uwzględnieniem czystości wód”. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 11, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie wniosek o dodanie 
w miesiącu maju punktu 3. „Informacja z działalności Straży Miejskiej za 2016r.”. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 11, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie wniosek o dopisanie 
w miesiącu lutym punkt 1. „Informacja o stanie dróg i chodników powiatowych 
 i wojewódzkich, planowanych inwestycjach oraz harmonogram oczyszczania ulic 
powiatowych i wojewódzkich znajdujących się na terenie Gminy Pyrzyce na 2017 
rok.” 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 11, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie wniosek o zmianę 
słowa „ocena” na „informacja” w miesiącu październiku i listopadzie. 
 
 Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 11, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Pyrzycach na 2017 rok (Druk 
Nr 303/16) wraz z przyjętymi wnioskami.  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 10, przeciw - 1, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXX/274/16 stanowi załącznik Nr 41 do protokołu. 
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Do punktu 13 porządku 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości odpłatności za korzystanie z obiektów sportowych 
administrowanych przez Ośrodek Sportu i Rekreacji w Pyrzycach 
(Druk Nr 306/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 42 do protokołu. 
 
Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Robert Betyna – W związku ze zmianą przepisów, 
a dokładnie chodzi o zmianę związaną ze scentralizowaniem zasad rozliczeń VAT, 
jesteśmy zobligowani do przygotowania stawek netto za korzystanie z obiektów 
sportowych i to zostało uczynione. W załączniku do uchwały jaką macie Państwo 
przed sobą, zostały przygotowane stawki netto w kwotach złotowych 
w zaokrągleniu do pełnych złotych, pomniejszone o 23% VAT od stawek, które były 
przyjęte w poprzedniej uchwale. Dopowiem informacyjnie, że w przypadkach, 
w których będzie obowiązywała stawka VAT 8% to będzie z korzyścią dla tych 
organizacji, dla tych jednostek o opłaty, które będą wnosić, będą niższe niż 
dotychczasowe. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 43 do 
protokołu. 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 44 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości odpłatności za 
korzystanie z obiektów sportowych administrowanych przez Ośrodek Sportu 
i Rekreacji w Pyrzycach (Druk Nr 306/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 11; za -11, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXX/275/16 stanowi załącznik Nr 45 do protokołu.  

 
Do punktu 14 porządku 

Projekt uchwały w sprawie wymiaru czasu bezpłatnego 
nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego w czasie przekraczającym ten wymiar 
zajęć w przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pyrzyce (Druk Nr 
307/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 46 do protokołu. 
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Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Robert Betyna – W związku ze zmianami ustawowymi 
jakie są wprowadzane, a konkretnie od 1 stycznia 2017 r. jest przewidziane 
subwencjonowanie dzieci sześcioletnich, a co za tym idzie w związku z tym, nie ma 
możliwości pobierania opłat. Przypomnę wszystkim Państwu, że w Gminie Pyrzyce 
uchwałą Rady Miejskiej ustalona jest stawka w wysokości 1 zł, nie mamy 
dookreślonego wieku dzieci i jesteśmy zobligowani do tego, żeby konkretnie 
wskazać, że opłaty dotyczą dzieci do piątego roku życia, dzieci od szóstego roku 
życia takim opłatom już nie będą podlegały i to w tej uchwale zostało uregulowane. 
Jeżeli będą jakieś pytania to bardzo proszę. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 47 do 
protokołu. 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 48 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie wymiaru czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 
oraz wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w czasie 
przekraczającym ten wymiar zajęć w przedszkolach prowadzonych przez Gminę 
Pyrzyce (Druk Nr 307/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 11; za -11, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXX/276/16 stanowi załącznik Nr 49 do protokołu.  

 
Do punktu 15 porządku 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/225/16 
Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 30 czerwca 2016 r. w sprawie 
uchwalenia stawek opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych 
w miejscowościach Ryszewko, Ryszewo Turze, Brzezin, Okunica, 
Stróżewo, Brzesko, Letnin, Pstrowice, Mielęcin, Mechowo, Giżyn 
(Druk Nr 308/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 50 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Proponuję zmiany uchwały w ten sposób, 
żebyśmy zmienili termin, w którym obowiązywała jednorazowa opłata za grób lub 
grobowiec już istniejący na okres 20 lat z daty, która była do 15 grudnia na datę do 15 
czerwca  2017 r. Wydłużenie terminu spowodowane jest tym, że nie dokonano za 783 
miejsca wpłat. W związku z tym proponuje wydłużenie tego terminu tak, aby jeszcze 
mieszkańcy, którzy tych wpłat nie dokonali, mogli tych wpłat dokonać, żebyśmy my 
jako Urząd nie musieli jeszcze podejmować procedury administracyjnej, 
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egzekucyjnej za niedokonanie opłat. Mam nadzieję, że ten wydłużony termin 
spowoduje dokonanie tych wpłat. Trudno powiedzieć, czy kampania informacyjna, 
która była prowadzona była dostateczna, czy nie, pomimo spotkań na terenach 
wiejskich, pomimo  rozmów na sesjach, na komisjach, jak również wywieszonych 
wszystkich regulaminów, może jeszcze nie w związku z tym proponuję, abyście 
Państwo przyjęli uchwałę o wydłużeniu tego terminu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 51 do 
protokołu. 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 52 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/225/16 Rady Miejskiej w Pyrzycach 
z dnia 30 czerwca 2016 r. w sprawie uchwalenia stawek opłat za korzystanie 
z cmentarzy komunalnych w miejscowościach Ryszewko, Ryszewo Turze, Brzezin, 
Okunica, Stróżewo, Brzesko, Letnin, Pstrowice, Mielęcin, Mechowo, Giżyn (Druk Nr 
308/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 11; za -11, przeciw - 0, wstrzymało się – 0,  
Uchwała Nr XXX/277/16 stanowi załącznik Nr 53 do protokołu.  

 
Do punktu 16 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Już odpowiedziałam. 
 

Do punktu 17 porządku 
 Wolne wnioski.  
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował o pismach, które wpłynęły do 
Rady Miejskiej: 
- Zaproszenie od Zespołu Pieśni i Tańca Pyrzyce, który zaprasza Radnych (myślę, że 
nie tylko Radnych ale wszystkich mieszkańców) na koncert pełen ciepła „Bo święta 
są w Nas”, który odbędzie się w Święto Trzech Króli o godz. 17:00, wstęp wolny 
(zaproszenie stanowi załącznik Nr 54 do protokołu). 
- Wpłynęły 2 pisma w sprawie drogi, o którą wnioskował Pan Radny Wroński. 
Pierwsze wpłynęło 1 grudnia, pod którym podpisało się ok. dziesięciu osób. (Pismo 
stanowi załącznik Nr 55 do protokołu). Drugie pismo w tym samym temacie 
wpłynęło 12 grudnia, w imieniu mieszkańców podpisał się Pan Edward Okraska 
(Pismo stanowi załącznik Nr 56 do protokołu). Te pisma są do wglądu dla Radnych 
Rady Miejskiej w Pyrzycach i mogą się z nimi zapoznać. 
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
Szanowni Państwo obecni, jak również mieszkańcy w związku z tym, że mamy 
koniec roku chciałabym wszystkim złożyć życzenia dobrego, pomyślnego Nowego 
2017 Roku, nam wszystkim dobrej współpracy, jak również bardzo dobrego budżetu, 
Państwu bardzo dobrych budżetów domowych i wszystkiego, co najlepsze, 
spełnienia marzeń, realizacji zamierzonych sobie celów, wszystkiego co najlepsze, 
a Państwa Radnych chciałabym zaprosić po sesji do Sali Urzędu Stanu Cywilnego, 
gdzie chciałabym jeszcze z Państwem porozmawiać. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Ja również życzę wszystkiego dobrego 
w Nowym Roku dla Państwa Radnych, Pani Burmistrz, pracowników również dla 
mieszkańców, zapraszamy do sali Urzędu Stanu Cywilnego.  
  
Nie wniesiono więcej głosów w wolnych wnioskach. 
 

Do punktu 23 porządku 
 Zamknięcie obrad XXX sesji Rady Miejskiej. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – W związku z wyczerpaniem 
porządku obrad zamykam obrady XXX sesji Rady Miejskiej.  
 
Protokołowała  
Anna Piotrowska 
                                                                                                 Przewodniczący Rady  
 
                                                                                                          Paweł Chyt 


